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Eerst ruimte voor de minder ervaren bridgers

Voorlopig zetten we de timing van het snijden, door Frans Schiereck, voort. Want in iets wat goed is moet je nooit snijden! Behalve in die heerlijke bridgetulband, waarvan je het recept bij mij (Rob) kunt opvragen. (
Spel 1

 A V 10 9 5 4 2

( V 9 8

( 4

♣ 9 2
 B 3

( A B 10

( H 10 6 2

♣ A H 4 3
Je speelt 4; west komt uit met (2.

Probeer eerst zelf het beste speelplan te vinden. Vooral als je nog echt onervaren bent, is dat uiterst moeilijk. 

Zie je alleen maar bomen, en nog helemaal geen bos, dan is dat een goed teken. Je bent een normaal mens! Gefeliciteerd!

Op het volgende blad geef ik een overpeinzing. Meteen gevolgd door Frans met zijn juiste aanpak.
Spel 1  Overpeinzing
 A V 10 9 5 4 2

( V 9 8

( 4

♣ 9 2

 B 3

( A B 10

( H 10 6 2

♣ A H 4 3
Je speelt 4; west komt uit met (2.

Hoe ga je aan de slag?

Natuurlijk telde je eerst je verliesslagen; je speelt immers een troefcontract. 

Dat is meestal het gemakkelijkst vanuit de hand met de meeste troeven. Meestal heb je die in de hand, maar niet altijd. In dit spel zal zuid met 1SA hebben geopend, om via noords 2(*, als transfer voor de schoppenkleur, in 4 terecht te komen. 
Dus kun je het beste op zoek gaan naar je verliezers vanuit de noordhand!

In het eerste rondje gaan we uit van het negatieve; wat mis kan zitten, zit mis (.

· Zo moeten we rekening houden met een verliezer in de schoppen. H kan immers bij oost zitten, of met alle ontbrekende schoppens bij west. 

· De hartenuitkomst is leuk, maar als west (H heeft, en die kans is het grootst, moeten we ook rekening houden met een hartenverliezer. 

· In ruiten verliezen we zéker een slag; dat zijn al drie verliezers. Omdat we vanuit de noordhand kijken, tellen we maar één verliesslag in de ruiten! Noord heeft immers maar één ruitenkaart. Elke volgende ruiten wordt gearresteerd met schoppen. 
Na deze vlootschouw terug naar de uitkomst. Hoe ga je dit spel spelen?
*Alerteerplichtig

Spel 1  Aanpak
 A V 10 9 5 4 2

( V 9 8

( 4

♣ 9 2

 B 3

( A B 10

( H 10 6 2

♣ A H 4 3
Je speelt 4; west komt uit met (2.

Hoe ga je aan de slag?

Wat betekent de uitkomst van (2? Dat west de heer heeft, denk ik. Wees dan niet zo ‘intelligent’ door (V te zetten op tafel, want je moet in de hand komen. Dus je neemt de eerste slag zo zuinig mogelijk in de hand. Dan B voor en snijden. Als dat mislukt, jammer dan; als dat lukt 3 naar AV109… en weer snijden. Als ook in het twee troefrondje iedereen heeft bekend, zal H nu vallen, anders pech gehad. Contract maak je altijd. Reken maar even mee. Als H mis zit dan scheelt dat één slag, je mist altijd (A, van de klaveren mis je er geen en de harten, ja door de uitkomst heb je 2(-slagen, maar nog steeds kan (H bij west zitten en als hij daar zit zal hij hem altijd maken. Je mist dus hooguit drie slagen en het is bij bridge niet verboden om te proberen er meer te maken. 

Tel 3 punten voor de juiste speelwijze.

Spel 2

 9 8 3
( A 5 4

( B 9 8

♣ 6 5 4 2
 A H V B

( V 10 2

( A V 10 3

♣ A H

Je speelt 6SA; west kiest voor de uitkomst van (2.
Hoe pak je dit aan?

Ik geef weer een overpeinzing.

Spel 2  Overpeinzing
 9 8 3

( A 5 4

( B 9 8

♣ 6 5 4 2
 A H V B

( V 10 2

( A V 10 3

♣ A H

Je speelt 6SA; west kiest voor de uitkomst van (2.
Hoe pak je dit aan?

Nu tellen we geen verliezers maar beginnen we met het tellen van onze vaste slagen. Een vaste slag is een slag die je meteen kunt maken, zonder eerst van slag te hoeven.
We tellen acht vaste slagen: vier in schoppen; één in harten, één in ruiten en twee in klaveren. Dat zijn er vier te weinig. En het leuke is dat als bepaalde kaarten gunstig moeten zitten om een contract te kunnen maken, dan spélen we ook alsof ze goed zitten!

Tot zover deze overpeinzing… We gaan naar Frans!

Spel 2  Aanpak
 9 8 3

( A 5 4

( B 9 8

♣ 6 5 4 2
 A H V B

( V 10 2

( A V 10 3

♣ A H

Je speelt 6SA; west kiest voor de uitkomst van (2.
Hoe pak je dit aan?

Als timen ooit aan bod komt is het hier wel. Laten we het er eerst over eens worden dat oost (H moet hebben, want we hebben vier ruitenslagen nodig. Er zijn al vier schoppenslagen en twee klaverenslagen. En door de uitkomst (je kunt de slag naar je hand laten lopen, oost mag de heer nemen, maar twee hartenslagen zijn gegarandeerd).

Terug naar de eerste slag. Duik op tafel, laat oost zijn (H maken, ga met de enige entree die op tafel ligt naar die tafel en dat is… (A. Dus in slag twee of drie zit je met (A op tafel. Nu moet je uitkijken dat het snijden twee of drie keer achter elkaar uitgevoerd kan worden en dat je niet halverwege weer in de hand komt, want het ontbreekt de tafel ten enenmale aan entrees. Je speelt bijvoorbeeld de (B voor en vervolgens (9, die je per ongeluk moet overnemen met (10. Er ligt een grijns op de mond van oost hij heeft nog (Hx over en dus ben je down. 

Nog een keer: je begint met (8 en je laat die doorlopen, de slag houdt! Nu niet (9 maar (B voorzetten, daaronder valt (10. Je zit nog steeds niet terug in de hand. Nu de laatste ruiten naar (AV toe snijden en de klus is geklaard.

Je kunt ook met (B beginnen, maar dan (10 eronder gooien, dan (9, weer snijden, in de hand verdwijnt de 3 en de 3e snit naar (AV toe. Ook al zit je in 3SA dan moet je toch +3 maken. 

Tel 3 punten voor dit speelplan; met dank aan Frans!

Spel 3

West

Noord
Oost

Jouw oosthand

1(

pas

??

 A H







( 2







( 10 9 8 7 6 5 4







♣ 6 5 4

Wat antwoord je met deze oosthand op partners 1(-opening?

Ik geef géén overpeinzing…

Spel 3  De juiste actie
West

Noord
Oost

Jouw oosthand

1(

pas

1SA!

 A H







( 2







( 10 9 8 7 6 5 4







♣ 6 5 4

Wat antwoord je met deze oosthand op partners 1(-opening?

Heerlijk, zo’n 7-kaart… Je hand is echter te zwak om die te bieden, dus antwoord je braaf 1SA!

Nadeel van 2( is dat je te veel kracht belooft aan partner. Daarvoor heb je echt minstens tien punten nodig. Soms is het wel mogelijk om na je 1SA nog wat te doen…
	AvG: 

Als partner west – na jouw 1SA-antwoord – 2♣ biedt, en jij dan 2(, weet west dat je geen van zijn twee kleuren kunt steunen, maar zelf een lange ruitenkaart hebt, en nog steeds 6-9 punten. Partner west weet dan genoeg en zal dan passen.


Of een ander scenario:

West

Noord
Oost

Zuid

1(

pas

1SA

2♣
Pas

pas

2(!

Ook nu loop je geen enkel risico. Met je 1SA vertelde je immers al dat je slechts 6/9 punten hebt. West weet nu dat je zwak bent met een hele lange ruitenkaart!
Tel 2 punten als jij ook koos voor 1SA.

Spel 4

West

Noord


Oost

Zuid
Zuidhand

3(

denkpauze… pas

pas

??
 A H V 8 7 6 5 4 3










( 3 2










( 3 2










♣ -

Je partner (noord) dacht heel lang na voordat hij paste. Jij bent een speler die heel graag correct speelt. Wat is jouw bieding?

Ik geef geen overpeinzing…

Spel 4  Juiste bieding
West

Noord


Oost

Zuid
Zuidhand

3(

denkpauze… pas

pas

4!
 A H V 8 7 6 5 4 3










( 3 2










( 3 2










♣ -

Je partner (noord) dacht heel lang na voordat hij paste. Jij bent een speler die heel graag correct speelt. Wat is jouw bieding?

Als partner lang nadenkt en dan past geeft hij daarmee aan dat hij in ieder geval genoeg kracht heeft om ergens over na te denken. Dat is een vorm van informatie waar jij beslist geen gebruik van mag maken. Om die reden is het hardnekkige misverstand ontstaan dat na ‘denkpas’ de partner verder moet passen. Dat is onzin. Je kunt een hand hebben waarmee je geen enkele informatie nodig hebt om in actie te komen. Deze zuidhand is zo’n voorbeeld. Je hebt negen slagen in handen, één slag bij partner is al genoeg. Met andere woorden: 4 bieden is honderd karaats zuiver!

Tel 2 punten voor 4. Ook als je 3 bood mag je 2 punten tellen, omdat het in dit spel vooral gaat om de wetenschap dat je het volste recht hebt om met deze hand te bieden!
Voor de meer gevorderden
Spel 1

West

Oost

Oosthand



1

 A V 10 8 6

2(

3♣

( V 10

3(

??

( 9 8





♣ A H 9 7

Wat bied je met deze oosthand na Wests 3(?

Ik geef geen overpeinzing

Spel 1  De juiste bieding
West

Oost

Oosthand



1

 A V 10 8 6

2(

3♣

( V 10

3(

4(!

( 9 8





♣ A H 9 7

Wat bied je met deze oosthand na Wests 3(?
Passen duidt op een gespleten persoonlijkheid, met 3♣ maakte je de biedserie mancheforcing. Over je verdeling heb je niets toe te voegen; partner weet dat je een 5-4 moet hebben in de zwarte kleuren. Toch herhaalt hij zijn hartenkleur. Daarmee ontkent hij opvang in ruiten, anders zou 3SA voor de hand liggen. 

En met een 5-kaart harten had hij 3( kunnen bieden. Dat is dan ‘de vierde kleur’, en de boodschap daarvan luidt: ‘Partner ik wil ook de manche, maar ik weet nog niet de ideale speelsoort, vertel nog iets over jouw hand.’ Nu partner west NIET koos voor de vierde kleur, maar zijn harten herhaalde, mag je rekenen op een 6-kaart harten. En met jouw 2-kaart mee moet 4( dan een zeer kansrijke overeenkomst zijn!
Tel 3 punten voor 4(.
Spel 2

West

Noord
Oost

Zuid

1(

1

1SA

pas

3SA

pas

pas

pas




Partner noord

Dummy west



Leider west
 4 3 2

( A H 

( A B 10 9 8 7

♣ A 2




Jouw zuidhand




 5




( 6 5 4 3 2




( H 2




♣ V B 10 9 8

Jij komt uit, en bewijst je onmetelijke vertrouwen in partner door met jouw singleton uit te komen in zijn schoppenkleur.

Partner noord neemt met A en speelt V voor, voor H van leider oost.

Welke kaart speel jij in deze slag bij?

Ik geef nu wél een overpeinzing!
Spel 2  Overpeinzing
West

Noord
Oost

Zuid

1(

1

1SA

pas

3SA

pas

pas

pas




Partner Noord

Dummy west



Leider oost
 4 3 2

( A H 

( A B 10 9 8 7

♣ A 2




Jouw zuidhand




 5




( 6 5 4 3 2




( H 2




♣ V B 10 9 8

Jij komt uit, en bewijst je onmetelijke vertrouwen in partner door met jouw singleton uit te komen in zijn schoppenkleur.

Partner noord neemt met A en speelt V voor, voor H van leider oost.

Welke kaart speel jij in deze slag bij?

Als leider moet je soms uitgaan van een bepaald gunstig zitsel om je contract te kunnen maken. Daar zijn we het over eens!

Als tegenspeler moet je op dezelfde wijze denken. Stel dat leider oost (V heeft; kan dit contract dan down? Het antwoord luidt neen! Hij snijdt met succes jouw (H eruit en incasseert dus zes ruitenslagen, (AH, ♣A en al H: 3SA+1.

Met andere woorden, dit contract kan alleen down als (V bij partner zit. En als partner aan slag komt, gaat er iets geweldigs gebeuren met zijn resterende schoppenkleur.

Tot zover deze ingelaste nieuwsuitzending (.

Spel 2  Overpeinzing
West

Noord
Oost

Zuid

1(

1

1SA

pas

3SA

pas

pas

pas

Dummy west

 4 3 2

( A H 

( A B 10 9 8 7

♣ A 2




Jouw zuidhand




 5




( 6 5 4 3 2




( H 2




♣ V B 10 9 8

Jij komt uit, en bewijst je onmetelijke vertrouwen in partner door met jouw singleton uit te komen in zijn schoppenkleur.

Partner noord neemt met A en speelt V voor, voor H van leider oost.

Welke kaart speel jij in deze slag bij?

(H!!! Alleen dán kan de leider niet voorkomen dat partner noord aan slag komt met (V! Stel dat noord (V x heeft. Dan komt noord altijd aan slag als jouw (H al bij het grof vuil ligt. De leider speelt ruiten; als jij meteen (H legt, laat hij west duiken! Duik je, dan legt hij (A gevolgd door een lage ruiten…

Tel 4 punten als jij ook (H opruimde.

Spel 3
 8 7 6 5 4

( A 2

( 2

♣ H V B 10 9

 H V B 10 9

( 4 3

( A V 3

♣ A 3 2

Tegen jouw 6 start west met (H.

Hoe probeer je jouw contract te maken? 

Ja, ik geef een overpeinzing… (

Spel 3  Overpeinzing
 8 7 6 5 4

( A 2

( 2

♣ H V B 10 9

 H V B 10 9

( 4 3

( A V 3

♣ A 3 2

Tegen jouw 6 start west met (H.

Hoe probeer je jouw contract te maken? 

Vaak is het speelplan van een klein of groot slem gemakkelijker te vinden dan dat van een 1SA-contract… 
In een klein slem weet je immers dat het niet goed kan zijn als je voor een handelwijze kiest die de tegenpartij meteen twee slagen oplevert. Dus zoek je naar een speelwijze die dat voorkomt, of… waarmee je een kans hebt om twee verliezers te voorkomen.

In dit spel zet je natuurlijk alles op alles om je contract te maken.

Spel 3  Speelplan
 8 7 6 5 4

( A 2

( 2

♣ H V B 10 9

 H V B 10 9

( 4 3

( A V 3

♣ A 3 2

Tegen jouw 6 start west met (H.

Hoe probeer je jouw contract te maken? 

Je speelt een troefcontract. En je mag slechts één slag verliezen. Dat zul je zeker doen, want je mist troefaas! (.

Wel of niet meteen (A leggen, is daardoor geen dilemma; want duiken is down!

Maar wat na (A? Troefspelen, en hopen dat OW na A niet meteen harten naspelen? Je kunt dat hopen, maar na de uitkomst van (H staat echt vast dat OW harten zullen naspelen.

Dan liever eerst klaveren, zodat je op noords vierde klaveren een hartenverliezer kan opruimen? Eveneens uitgesloten! Je mist vijf klaverenkaarten, waardoor in het gunstigste geval oost of west slechts een 2-kaart in klaveren heeft. En reken erop dat die snoodaard dan troeft, en niet met A! Die komt daarna…

Dus is de enige kans in een geslaagde ruitensnit! Meteen na (A speel je (2 naar (V, met een gebed dat (H bij oost zit. Word je gebed verhoord, dan ruim je daarna op (A noords (2 op. En dán kun je ontspannen troef gaan spelen.
Tel 3 punten als jij ook direct (A legde en koos voor de snit op (H. Inderdaad had dit spel niet misstaan in de snijworkshop van Frans!
Je puntentotaal is je eindcijfer voor ‘Gevaarlijke tegenstander’!
[image: image2.jpg]



Lezers Schrijven

Niet gealerteerd: twee slagen inleveren?
	Ik heb een vraag over het alerteren. 

Mijn vriendin had vorige week na 1SA, 2 (transfer voor een zeskaart klaveren) niet gealerteerd. Nu moest zij na afloop van de arbiter twee slagen afgeven. Klopt dat?

Wat zijn de rechtzettingregels van het niet alerteren? 


Antwoord

Zonder de bijbehorende handen kunnen we geen echt oordeel vellen. 

Niet alerteren valt onder verkeerde uitleg, de tegenstanders rekenen zonder alert immers op schoppens. Die verkeerde uitleg zet de tegenstanders op het verkeerde been; als ze daardoor kiezen voor een tegenspel dat hen twee slagen kost, is het billijk om dat nadeel op te heffen. Net zo billijk als het niet belonen van verkeerde uitleg!

Maar er is nog iets. Een goede communicatie is een verantwoordelijkheid van de vier spelers. In de meeste gevallen is het 2-antwoord op de 1SA-opening conventioneel. Als dat niet wordt gealerteerd kunnen de tegenstanders vragen of dit antwoord niet gealerteerd moet worden. En als een argeloze tegenstander denkt dat 2 interesse toont voor de schoppenkleur, moet het 3♣-bod van de1SA-openaar toch bevreemding wekken. 

Als de arbiter van mening is dat bij de tegenstanders enige argwaan over de natuurlijke betekenis op z’n plaats is, zouden wij de passiviteit niet snel belonen.

In dat geval zouden wij het voordeel van 3♣-spelers opheffen en voor de tegenspelers het resultaat te laten staan… Daarmee levert het verstrekken van verkeerde uitleg, én het te passief omgaan met vreemde biedingen, geen voordeel op. En zo hoort dat ook als we uitgaan van verantwoordelijkheid voor alle spelers.
Mag het een ietsje méér zijn?

	Op onze laatste speelavond was ik er getuige van dat de wedstrijdleider in het 'oranje boekje' de volgende aantekening maakte.

Openaar biedt 2(, wat door zijn partner (na vraag tegenstander) uitgelegd wordt als een 6-kaart. Dit blijkt later een 7-kaart te zijn.
 

Ter info:

Het partnership is pas in september begonnen (ze hebben al wel enkele keren geoefend tijdens de zomerdrives). 

 

Zelf zou ik er een aantekening bij maken: 'Ik heb het paar erop gewezen dat dit in het vervolg gealerteerd moet worden omdat het een 7-kaart kan zijn, dus uitleg minimaal een 6-kaart'. 


Antwoord

Ons advies aan dat paar zou zijn: verander de systeemkaart én de uitleg in: minimaal 6-kaart.

Als de opening dan alleen ruiten belooft, hoeft die 2(-opening niet eens te worden gealerteerd! En uitlegfouten zijn dan uitgesloten!

Wel of niet forcing?

	We hadden laatst een biedprobleempje waarover ik jullie zeer mening op prijs zou stellen. We spelen Acollig met 5-krt hoog.

Ik

Partner

1

2( ( 4-kaart+, 10 p+)

2SA

3(
Vraag is of het in deze situatie gebruikelijk is dat men 3( als forcing opvat of niet?
Overigens, ik vraag me af of je in dit soort situaties verschillende afspraken  kunt hebben afhankelijk van de speelvorm; paren versus viertallen of butler telling?


Antwoord

Onze voorkeur gaat uit naar niet-forcing. Deze partner heeft niet meer dan het beloofde minimum van 10 punten met een lange ruitenkleur zónder stevige honneurkracht. In een SA-contract dus hoogstwaarschijnlijk niet te ontwikkelen. 

3( is daarom niets anders dan contractverbetering.

	Toevoeging AvG

In onze Training nr.407 hebben wij het nieuwe boekje van Berry Westra: ‘Berry’s vijfkaart hoog’ besproken. In dit aardige boekje wijdt Berry ook een hoofdstuk aan een moderne ontwikkeling: “2-over-1 mancheforcing”. 
Die houdt het volgende in: 

Na opening van 1 in een kleur is een antwoord van 2 in een nieuwe kleur (zonder sprong) mancheforcing. 
In klassiek Acol is dit antwoord slechts rondeforcing, het wordt gedaan met 10+ punten. 
Het zal duidelijk zijn dat bij een ‘2-over-1 mancheforcing’ hogere eisen worden gesteld aan het antwoord op 2-hoogte: toch wel 12+ punten, en niet meer het minimum van 10/11. Consequentie is dat het 1SA-bijbod (klassiek 6-9 punten) een hogere bovengrens krijgt, de range wordt 6-11 punten. Berry noemt als groot voordeel van ‘2-over-1 mancheforcing’ dat het zoeken naar de juiste manche in alle rust kan gebeuren, zonder vrees dat een van beide partners past.

Op het MF-karakter van het bod op 2-hoogte is één uitzondering: als de antwoorder zijn kleur herhaalt:
1(    2(
2SA  3(
Hij mag zo bieden met een niet al te fraaie 6-kaart en 10/11 punten. Openaar zal daar meestal op passen. Is antwoorder sterker, dan forceert hij naar de manche.

De vraag van de inzender past helemaal in dit stramien. Het 3(-bod van zijn partner geeft ’n krappe 10-punter aan met een zeskaart, hij vindt blijkbaar 3( een beter contract dan 2SA. Is partner sterker, dan biedt hij geen 3(, maar verhoogt hij naar 3SA; zijn 6-kaart ruiten zal dan zeker van waarde zijn.

Misschien aardig om dit ‘2-over-1 mancheforcing’ eens met je vaste partner door te spreken en een tijdje te proberen. Lees dan tevoren pag. 122 t/m 124 in het boek van Berry.


Reactie op het vorige nummer
Vraagje over vraag 3 voor de ervaren spelers... De leider is in de hand aan slag. 

	Spel 3 De juiste stelling

Je speelt een SA-contract tegen. West is dummy en de leider is aan slag.

Na flink gepeins zegt de leider tegen dummy: ‘Speel maar klaverheer’, waarop dummy meteen zegt: ‘Je bent in de hand.’

Met wat jij in handen hebt zou je het bijzonder fijn vinden als vanuit dummy inderdaad klaverheer wordt gespeeld. Welke stelling is correct?

a. Dummy heeft het recht te voorkomen dat de leider uit de verkeerde hand voorspeelt. Klaverheer is niet gespeeld en de leider mag vanuit de hand voorspelen wat hij wil.

b. Dummy is in overtreding: hij mag namelijk niet als eerste de aandacht vestigen op een overtreding.

c. Ook als dummy te laat zou zijn met zijn melding, heb jij niet het recht om dat verkeerde voorspelen te eisen.

d. Als jij wél het recht zou hebben om het verkeerde voorspelen te eisen, is het een vorm van onsportiviteit om dat af te dwingen.

Op het moment dat de leider de te spelen kaart noemt, geldt die kaart als gespeeld. Dummy is te laat! A valt af.

Omdat dummy te laat is, en ♣H dus feitelijk gespeeld, heb jij als tegenspeler wel degelijk het recht om het voorspelen van ♣H te eisen. C valt dus ook af.

Als jij voordeel wilt halen uit deze voorspeelfout van de leider, heeft dat niets te maken met onsportiviteit en alles met correcte naleving van de spelregels. D valt ook af! 

Met andere woorden, formeel is dummy inderdaad in overtreding. Hij mag niet als eerste de aandacht vestigen op een overtreding (. Maar uiteraard zal niemand hem die reflex kwalijk nemen! Vooral de meest eerlijke spelers vliegen in dit soort situaties uit de bocht. (
Tel 3 punten voor antwoord B.


De vragensteller:

	Stel dat de leider zegt "Speel maar..." en nog voordat de leider een kaart noemt, roept de dummy snel "je bent in de hand!' Mag dit dan wel? Dummy heeft toch het recht om overtredingen te voorkomen (voordat ze gemaakt zijn). 


Antwoord

Helemaal correct! Want op dát moment is er nog geen kaart gespeeld; er is dus ook nog geen overtreding!
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